
VEHMERSALMEN PITÄJÄRAATI 

PÖYTÄKIRJA

Aika: 22.8.2024 klo 17.30 

Paikka: Raatihuone, Vehmersalmi 

Läsnä:

varsinaiset jäsenet
Mauno Kumpulainen, Jarmo Mustonen, Juho Torvinen, Juha-
Pekka Miettinen, Veera Ylöstalo

poissa, varsinaiset jäsenet
Henna Härkin-Korhonen

varajajäsenet, kutsuttu varsinaisen jäsenen poissaollessa
Mika Hämäläinen

läsnä Katja Miettinen

ASIALISTA 

1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.42

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Muistion tarkastajat

Muistion tarkastajiksi valittiin Juha-Pekka Miettinen & Katja Miettinen

4. Talousluvut

Vuoden 2024 budjetista on myönnetty maksettavaksi 
– asiointikyydit 8 370 € (kokous 12/2023)
–  kalakerho 700 € (kokous 12/2023) 
– raatihuoneen vuokraosuus 200 €/kk = 2 400 € (kokous 12/2023) 
– koulukuulemisen streamauskustannukset 287,46 € (kokous 1/2024)



– järjestyksenvalvojakurssin kahvitus 500 € (kokous 1/2024) 
– kyytikustannukset teatteriretkelle 360 € (1/2024) 
– Vehmeriläinen -lehden painatus- ja tuotantokustannukset 3 000 € (1/2024)
–  ilmalämpöpumppu kylätalolle 1 500 € (1/2024) 
– Wauhtiajot Vehmersalmi 2024 1 860 € (2/2024)
– Rytökylä-Salmenrannan talvitapahtuma 200 € (2/2024) 
– Vehmersalmen asukkaat, retki messuille 500 € (2/2024) 
– Match show-koiratapahtuma 100 € (2/2024) 
– Vehmersalmen Sydänkerho, Reuma- ja Diabeteskerho teatterikyydit 390 € (4/2024) 
– Rytökylä-Salmenrannan kyläyhdistys kesätapahtuma 200 € (4/2024) 
– Vehmersalmen vanhempainyhdistys, Avaimet käteen-hanke 882 € (4/2024)
– Rytökylä-Salmenrannan kyläyhdistys, koirankakkatarrat 155 € (4/2024) 

Yhteensä: 21 404,46 € 
Lisätty kokouksen aikana:

– Pitäjäraati, toripöydän katos Vehmersalmen torille 450 €
– Pitäjien kehittämisristeily 150 €

Yhteensä: 22 004,46 €

Kokonaisbudjetista on mennyt lisäksi messutoimintaan ym. muita kuluja, yhteensä 
noin 24 000 €. Korjattu: 25 000 €

Talousluvuista puuttuu mahdolliset 20.6.2024 kokouksessa hyväksytyt maksatukset, 
koska kokouksen pöytäkirjaa ei olla saatu nähtäväksi.

Vuoden 2024 kaupungilta tulleessa tilivienneistä tammikuu-heinäkuu 2024 käy ilmi, 
että rahaa on käytetty bruttona 15 074,58 €, nettona 13 181,65 €. 

Keskustelu

Asiointikyytien rahoitusta haettiin keväällä myös kehittämismäärärahasta ja siitä 
myönnettiin 8 370 €. Osa asiointikyydeistä on maksettu jo keväällä 
toimintamäärärahasta (n. 3 000  €). Tämä vapauttaisi ainakin 5 000 € 
toimintamäärärahasta takaisin Vehmersalmen Pitäjäraadille. Selvitämme, onko 
toimintamäärärahasta maksatukseen merkitty ja myöhemmin 
kehittämismäärärahasta myönnetty osuus mahdollista kirjanpidollisesti siirtää 
kehittämismäärärahaan. Kokonaisuudessaan Vehmersalmen Pitäjäraadilla on 
kaikkiaan tällä hetkellä n. 10 000 € myönnettävissä olevaa 
toimintamäärärahabudjettia ja mikäli kirjanpidollisesti vaihto voidaan tehdä, 13 000 
€.

5. Yhteistyöpyynnöt

Yhteistyöpyyntöjä on tullut edellisen kokuksen jälkeen yhteensä 3 kpl, yhteensä 
1 470 € edestä.



Hakemus tullut 5.7.2024
Haettava summa 650 € 
Hakija Vehmersalmen syöpäyhdistys/Asta Miettinen
Ajankohta 30.7.2024

Teemme kesäpäivä virkistysretken Tervoon ja Suonenjoelle. Noutopöytä ruokailu Tervon silta. 
Suonenjoki kaiken kansan kyläkaappa, Vanha maamies. Matkailukeskus Koskelo . Matkalla 
tutustumme savolaiseen maisemaan, kulttuuriin. Retki on tarkoitettu kaikillle, josta hyötyy moni 
vehmersalmelainen niin nuori kuin vanhempikin väki. 

Bussi matkan hinta on 650,00 euroa. 

Päätös Myönnetään 650  € bussimatkaan.

Hakemus tullut 7.8.2024 
Haettava summa 500 € 
Hakija Vehmerin kalakerho ry / Toni Helin
Ajankohta syksy 2024

Aiomme jatkossa järjestää nuorille useita muutaman hengen kalastusleirejä. Saamamme teltta 
mahdollistaa sen. 

Telttaan tarvittaisiin ilmatäytteisiä makuualustoja 8 kpl. 

Päätös Myönnetään 500 € makuualustoihin.

Hakemus tullut 16.8.2024
Haettava summa 320 € 
Hakija Vehmersalmen Sydänkerho/Viljo Heikkinen
Ajankohta 8.12.2024

Retki Kuopion Musikkikeskukseen Joulumieltä jokaiselle konserttiin ( 35 henkilöä )

Autokyyti Kuopion Musikkikeskukseen Jari Puustinen (2 pikku bussia) 320 €  

Päätös Myönnetään 320 € matkakustannuksiin.

6. Yhteydenotot-lomake

Yhteydenottolomakkeiden kautta on alkanut tulla jonkin verran roskapostia. 
Lomakealustaa lienee syytä muokata.



Keskustelu:

Jarmo tutkii asiaa.

7. Vapaa-ajan asuntojen käyttötarkoituksen muuttamisen kriteeristö

Hei

Vapaa-ajan asuntojen käyttötarkoituksen muuttamisen kriteeristövaihtoehdoista 
pyydettiin lausuntoja huhtikuussa 2024. Saimme yhteensä 32 lausuntoa, joista kaksi 
tuli yksityishenkilöiltä.

Päädyimme saatujen lausuntojen perusteella esittämään VE3 hyväksyttäväksi 
malliksi. Asia on etenemässä Kaupunkirakennelautakuntaan ylihuomenna 21.8. ja 
siitä eteenpäin kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi. Esityslistalla on päivitetyn 
selostusraportin lisäksi vaikutusten arviointiraportti sekä vastineet saapuneisiin 
lausuntoihin.

Linkki esityslistalle ja materiaaleihin tutustumista varten: 
https://kuopio.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?
page=meetingitem&id=2024367-5

Juho Palviainen
va. yleiskaavapäällikkö
kaavoitusinsinööri

8. Kutsu yhteistyökumppaniksi Arkiympäristöt valoissa-tapahtumaan

Arkiympäristöt valoissa

Lastu kutsuu teidät yhteistyökumppaniksi mukaan Kuopio250 juhlavuoden 
Arkiympäristöt valoissa- tapahtumakokonaisuuden toteuttamiseen.

Arkiympäristöt valoissa on tarkoitus toteuttaa Kuopion maaseutualueella alueellisten 
toimijoiden kanssa yhteistyössä yhteisöllisesti. Tapahtumakokonaisuus koostuu 
lasten, nuorten ja perheiden kanssa tehdyistä valotaideteoksista ja 
valaistuskohteista heidän omassa arkiympäristössään.

Minkälaisia jo olemassa olevia ja tulevia tapahtumia, juhlia ja kohtaamisia teidän 
kylällänne on? Löytyisikö sellainen tapahtuma mihin voisimme työstää lasten ja 
nuorten kanssa valotaideteoksen? Onko tapahtumaa minkä yhteydessä voisimme 
avoimessa työpajassa tehdä valotaideteoksen osaksi tapahtumakokonaisuutta? 
Mitkä teidän kylällä on lapsille tai nuorille tärkeitä kohteita ja paikkoja mitkä 
voisimme valaista ja nostaa sitä kautta esiin.

https://kuopio.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024367-5
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Teokset voivat olla hyvinkin erilaisia ja monella tavalla toteutettuja. Esimerkiksi 
valaistuja ikkunateoksia, yhdessä tehtyjä jäälyhtyjä, joilla voidaan valaista 
polku/tie/puisto tai valonauhoista koottu teos. Keskiössä kuitenkin lapset, nuoret ja 
perheet ja heidän toiveensa valotaideteokselle. Mietitään tekniikat ja toteutustavat 
yhdessä.

Juhlavuoden avajaisviikkoa vietetään viikolla 47/2024. Tähän on mahdollista 
linkittää ensimmäinen Arkiympäristöt valoissa teos esimerkiksi järjestämällä teidän 
kylällä yhteistuumin työpaja valotaideteoksen tekemiseen. Olisiko teidän kylä 
innostunut lähtemään mukaan jo tänä vuonna?

Yhteistyötä odottaen,

Meri Iiliäinen
meri.iiliainen@lastu.fi
p. 050 5507334

Keskustelu aiheesta:

Asia viety tietoon MLL Vehmersalmen puheenjohtajalle. Nuokkarille myös tästä 
tietoa.

9. Monipaikkaisuudesta boostia -hanke

Hei,

(jakelu: pitäjäraatilaiset, pitäjäraatien yleissähköpostiosoitteet)

pitäjäraatien alueilla on paljon vapaa-ajan asukkaita. Moni tekee kesämökillään myös työtä 
tietokoneen äärellä. Puhutaankin monipaikkaisista ihmisistä. Monipaikkaisuus tarkoittaa 
sitä, että ihminen elää elämäänsä ja jakaa omaa aikaansa useamman paikkakunnan välillä 
olipa kyse mökkeilystä, työperäisestä asumisesta, etätöistä, matkailusta tai säännöllisistä 
harrastuksista.

Miten monipaikkaiset henkilöt saataisiin osaksi Kuopion pitäjien elinvoimaa?

Kehittämisyhtiö Savogrow hakee monipaikkaisuuden kehittämiseen pilottialueita, joita voisi 
olla Kuopiosta esimerkiksi pitäjäraadit. Pilotointikohde olisi jotain konkreettista, jonka voisi 
toteuttaa 12 kuukauden aikana. Kehittämisyhtiö tarjoaa tukea hankkeen toteutukseen, 
asiantuntija- ja viestintäapua. Pitäjäraadin pitäisi olla sitoutunut hankkeen toteutukseen. 
Mahdollisesti pilotoinnista voi syntyä pientä kustannusta, jonka voisi budjetoida 
toimintamäärärahaan, jos pitäjäraatialue tulee valituksi hankkeeseen.

Pilotoinnin aiheena voi olla esimerkiksi
Etätyötilat ja -yhteisöt
Osallisuus ja vuorovaikutus

tai jokin valinta SavoGrown aiemmassa Monipaikkaisuus-hankkeessa tehdyistä 
toimenpide-ehdotuksista tai itse työstetty pilottiaihe

https://www.savogrow.fi/2023/10/14/ideoita-monipaikkaisuuden/
https://www.savogrow.fi/2023/10/14/ideoita-monipaikkaisuuden/
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Hakuinfot Teamsilla
to 22.8. klo 13–14 ja ke 28.8. klo 8.30–9.30

Lisätietoja hankkeesta:
https://www.savogrow.fi/2024/08/15/hakuilmoitus-monipaikkaisuuden-
kehittamispiloteiksi/

Lisätietoja
Hanna Moilanen, projektipäällikkö, Kehitysyhtiö SavoGrow Oy
Monipaikkaisuudesta boostia Pohjois-Savon vetovoimaan -hanke
p. 040 657 6160, hanna.moilanen@savogrow.fi

Keskustelkaa pitäjäraadissa, onko kiinnostusta ja resurssia hakea monipaikkaisuuspilotointiin. Voin 
auttaa hakemuksen tekemisessä ja kaupungin roolin muodostamisessa. Kaupungilla ei tällä 
hetkellä ole toimenpiteitä tai menetelmää vapaa-ajan asukkaiden tai monipaikkaisten 
tavoittamiseen. Vehmersalmi on ollut aikaisemmin mukana monipaikkaisuushankkeessa, jossa on 
tavoitettu mökkiläisiä.

Mielestäni monipaikkaisilla henkilöillä on paljon annettavaa ja heidän osaamistaan voisi hyödyntää 
alueen palveluita ja toimintoja kehittämisessä. Monipaikkaisilla henkilöillä kontaktit alueen ihmisiin, 
järjestöihin ja muihin toimijoihin voivat olla hyvin rajoittuneet, siksi tarvitaan erityistoimenpiteitä 
heidän tavoittamiseksensa.

Ystävällisin terveisin

Sirkka-Liisa Piipponen
Osallisuuskoordinaattori

Keskustelu aiheesta

Selkeämpää tietoa siitä siitä, mitä tämä hanketoiminta ja tuki konkreettisesti 
tarkoittaa.

10.  Rakenna ja asu -messut

Hei,

(jakelu: pitäjäraatilaiset ja yleissähköpostiosoitteet)

onko Rakenna ja Asu -messuille lähtijöitä pitäjäraadeista ensi vuonna?

Rakenna ja Asu -messut järjestetään ensi vuonna 22.–23.2.2025 Kuopiossa. 
Kyseessä on messujen juhlavuosi, messuja on järjestetty jo 40 kertaa.
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Tänä vuonna Vehmersalmen, Juankosken ja Karttulan pitäjäraadeilla oli oma 
osasto. Sama osasto (F-7) on nytkin tarjolla, 18 m2. Osaston paikan hinta on 
1 440 euroa + alv + muut kulut.
 
Kuopion Kaupunkiympäristön palvelualue on varannut jo nyt oman osaston 
pitäjäraadeille tarjottua osastoa vastapäätä.
 
Keskustelkaa messuille osallistumisesta pitäjäraadeissa ja ilmoitelkaa minulle 
mahdollisimman pian, jos haluatte varata osaston. Varausmaksu on 150 euroa, joka 
hyvitetään kokonaisvarausmaksusta.
 
Messukustannukset on maksettu pitäjäraatien toimintamäärärahasta. 
Kaupunginvaltuusto päättää pitäjäraatien vuoden 2025 toimintamäärärahasta 
marras-joulukuussa 2024.
 
Rakenna ja asu messut Kuopiossa 24. – 25.2.2024 – Tervetuloa Itä-Suomen 
suurimmille sisustamisen ja rakentamisen messuille Kuopio-halliin. 
(kuopionnayttely.fi)
 
 
Ystävällisin terveisin
 
Sirkka-Liisa

Keskustelu aiheesta

Olemme kiinnostuneita osallistumaan tapahtumaan, mutta haluamme, että rahoitus 
on kehittämismäärärahasta tai Kuopion kaupungin markkinointibudjetista, ja kaikki 
raadit sitoutuvat osallistumaan tapahtumaan. 

Huomautamme myös, että varattu messupaikka on niin pieni, ettei sinne mahdu 
kuin yksi raati/raatilainen.

Maksamme nyt varausmaksun 150 € mutta jäämme odottamaan edellä mainittuun 
ehtoon vastausta.

Veera vastaa Sirkka-Liisan sähköpostiin em. tiedot.

11. Vie vanhus ulos -kampanja

Hei!

Tänäkin vuonna Kuopiossa järjestetään kaksi ikääntyneiden ulkoilutapahtumaa 
syyskuussa. Viime vuonna oli Nilsiä ja Valkeinen keskustassa ja tänä vuonna 
Karttula ja Inkilänmäki keskustan tuntumassa. Joka vuosi paikkoja vaihdellaan ja eri 
maaseutualueet ovat mukana vuorollaan.

Sain vinkin eräältä päättäjältä, että olisikohan Vehmersalmella halukkaita 
järjestämään oma tempaus vaikka järjestöjen ja palveluasumisen kanssa? Viestin 

https://www.kuopionnayttely.fi/
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saa myös meiltä yhteisötyöntekijä Outi. Lisätietoa kampanjasta: Yhdessä ulos – Vie 
vanhus ulos -kampanja 16.–29.9. | Ikäinstituutti (ikainstituutti.fi)

Meidän järjestämät kävelyt on n. 1-1,5 km mittaisia ja kohtaamishetki ikäihmisten ja 
muiden asukkaiden ja auttajien kanssa. Eli hyvin pienimuotoisia.

Ystävällisin terveisin,
Heidi Kotikumpu
Yhteisökoordinaattori

Keskustelu aiheesta

Kysymme Wauhtiajot Vehmersalmi ry:ltä kiinnostusta lähteä koordinoimaan 
Vehmersalmella tätä kampanjaa. Heillä on kokemusta vastaavasta 
hyväntekeväisyystoiminnasta aiemmilta vuosilta. Veera kääntää sähköpostin heille.

12. Muut kokouksessa esille tulleet asiat

12.1 Kouluseminaari

Kouluseminaari järjestetään ke 11.9. klo 18.00 yhteistyössä kyläyhdistysten, 
vanhempainyhdistysten ja Pitäjäraatien kanssa. Tapahtumapaikka on tällä hetkellä 
avoin. Seminaari on kaikille avoin. Sinne kutsutaan erityisesti virkamies, poliitikko, 
lapsia ja nuoria edustavat tahot, vanhemmat, yhdistykset ym.

Kouluseminaarissa käsitellään seuraavia teemoat ja alustajat:
– Lait ja lasten oikeudet, Kari Lehtola
– Lähikoulujen vaikutus alueen elinvoimaan, Johanna Niilivuo
– Lasten ja nuorten hyvinvointi/pahoinvointi, lastenpsykiatri
– Kuopion kaupungin puheenvuoro

Kouluseminaarissa puhujaksi on tilattu Kari Lehtola. Vehmersalmen Pitäjäraadin 
osuudeksi Kouluseminaarin järjestämiskustannuksista (mm. puhujapalkkio, 
tilavuokrat, markkinointi) on arvioitu ja ehdotettu 150 € - 200 €. Kokouksessa 
hyväksymme kulut 200 € saakka.

Tähän liittyen tiedoksi tuotiin, että Suomen Kylät ry järjestävät kaksi webinaaria, 
17.9. klo 18 Kyläkoulu – kuluerä vai vetovoimatekijä? ja 29.10. klo 18 Elämää 
kylänraitille – parhaat kokemukset ja vinkit maallemuuton edistämiseen, puhujana 
maallemuuton asiantuntija Johanna Niilivuo, joissa käsitellään samaan aihepiiriin 
kuuluvia teemoja.

12.2 Tuula Savolainen mukana etäyhteydellä

Kuopion kouluaverkkoa käydään läpi osana Kuopion säästötavoiteohjelmaa. Kaksi 
pientä kouluyksikköä on nostettu lakkautuskeskustelussa esiin. Koulut ovat 
kaksiopettajaisia alakouluja, Kuopion kaupungin linjauksen mukaan 
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maaseutualueen alakoulujen tulee olla vähintään kolmiopettajaisia. Vehmersalmen 
koulua ei ole nostettu lakkautettavien yksiköiden listalle.

12.3 Kuituverkko – Ilkka

Olisiko Kuopio kaupungilla kiinnostusta omistamilleen tonteille kuituverkko 
hommata. Veera liittää postia ja kirjoittaa nätisti tämän auki.

12.4 Lähellä.fi

Lähellä.fi-verkkopalveluun on pyritty keräämään ja kerätään mahdollisimman 
laajasti kaikki Pohjois-Savon hyvinvointialueen yhdistykset ja järjestöt toimintoineen. 
Tämä kuulostaa hyvältä, laitamme infoa edelleen.

12.5 Yhteisluomisen tutkan indikaattori ja arviointi Pitäjäraadeille

Vastaamme Pitäjäraatina kyselyyn.

12.6 3D-tulostin

Ehdotetaan, että Vanhempainyhdistys ja Koy hakisivat Kalakukko ry:lta avustusta 
3D/laser-yhdistelmätulostinta. Käytön perustelu ja kohderyhmä pohdittava tarkkaan.

13. Kokouksen päättäminen
 

Päätetään kokous klo 19.48


